
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 21. januar 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 107 A
Forslag til lov om ændring af ejendomsvurderingsloven og forskellige andre love. (Ansæt-
telse af grundværdier for erhvervsejendomme m.v.).
Af skatteministeren (Morten Bødskov)

Spørgsmål 38
Det er både sværere og dyrere, som bevillingsbehovet til Udviklings- og Forenklingssty-
relsens projekt tydeligt har vist, at udvikle den systemmæssige håndtering af potentiel ud-
nyttelse af en ejendom. Modsat har det hidtil været helt centralt, at man beskattede den
mulige udnyttelse af en ejendom ud fra georgistiske betragtninger. Det giver imidlertid
megen usikkerhed at vurdere (og beskatte) ud fra den hidtidige norm i Vurderingslovens
§ 13. Vil ministeren oplyse, hvad regeringens principielle indstilling er til i stedet at grund-
værdibeskatte en ejendoms faktiske anvendelse i forhold til den potentielle eller mest
intensive anvendelse, som det er sket hidtil?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Louise Schack Elholm (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Louise.Elholm@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Bjørn Brandenborg
formand
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